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sport prý charakter člověka nebuduje, ale 
odhaluje. Popravdě nevím, jak je to ve skuteč-

nosti, ale vím, že při vyhlášení Sportovce roku 
Olomouckého kraje vždycky odhalíme osob-

nosti, které si toto ocenění po právu zaslouží.
Chci jim moc poděkovat za to, jak skvěle náš 
kraj reprezentují, že jsou vzory pro ostatní 
a popřát jim, aby i další jejich kariéra byla nad-

míru úspěšná. 

Olomoucký kraj udělá všechno proto, aby se 
sportovcům v našem regionu dařilo. Z tohoto 
důvodu jsme letos významně navýšili gran-

tovou podporu kolektivních i  individuálních 
sportů, na výstavbu a opravu hřišť, na získává-

ní trenérských licencí a máme také speciální 
dotační program pro hendikepované sportov-

ce. Mimochodem, ten jsme v roce 2018 zavedli 
jako první v Česku.

Jsem přesvědčen o tom, že všechny prostřed-

ky, které kraj do sportu dává, přispějí k tomu, 
aby u nás mohl kvalitně sportovat každý, kdo 
má zájem a vášeň pro pohyb.

Vážené dámy a pánové, milé sportovkyně a sportovci,

Ladislav Okleštěk
hejtman Olomouckého kraje
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asi se všichni shodneme, že vášeň pro radost 
z pohybu je ta správná cesta pro většinu z nás.
Troufám si tak tvrdit, že i ve sportu platí ono 
známé „I cesta může být cíl“. Někteří se věnu-

jí sportu rekreačně, někteří intenzivněji a  jiní 
se vydají na dráhu profesionálního sportov-

ce. Dnes se setkáme s  nejlepšími sportovci 
z našeho kraje, pro které je sice cílová rovinka 
důležitá, ale věřím, že radost z pohybu proží-
vají stejně jako my ostatní.

Všem oceněným sportovcům blahopřeji k je-

jich úspěchům a  velice děkuji za to, že tak 
dobře reprezentují náš kraj doma i v zahraničí.
Hejtmanství každý rok investuje do oblasti 
sportu desítky miliónů korun. Rádi podporu-

jeme děti i dospělé formou rekonstrukcí hřišť, 

sokoloven i  areálů, dotací do sportovní čin-

nosti, získání trenérských licencí, nákupem 
sportovního vybavení nebo i podporou volno-

časových sportovních aktivit. Sportovci nám 
to vrací svými medailemi, poháry a  tituly. 
Mám upřímnou radost, když mohu některé-

mu týmu nebo jednotlivci pogratulovat k jeho 
skvělému výsledku. Přeji si, abychom tuto ra-

dost mohli sdílet i nadále.

Vážené dámy a pánové,

Monika HryzbiLová
náměstkyně hejtmana 
Olomouckého kraje



JOIN THE CHAMPIONS WITH US!

S NÁMI PO CESTÁCH ŠAMPIONU!

WWW.TKPLUS.CZ
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anketa Sportovec Olomouckého kraje má za 
sebou třiadvacet ročníků a vážíme si toho, 
že jsme u této prospěšné ankety od začátku. 
Snažíme se, aby všechny projekty TK PLUS 
svým významem a věhlasem překračovaly 
hranice regionu, propagovaly město Pros-
tějov a pracovitý Olomoucký kraj. A určitě je 
dobře, že jsme ukázali cestu i ostatním kra-
jům, které podle našeho společného vzoru 
začaly oceňovat sportovní osobnosti ve svých 
regionech. Určitě to všude pozvedlo pocit re-
gionální hrdosti, který je v klopýtající společné 
Evropě nenahraditelný. 
V  čase, kdy zmizely hranice a stále znatelněji 
kolem sebe vnímáme postupující globalizaci, 
konkurenci a rozšiřující se evropanství, pozná-
váme, že o to více musíme vnímat své kořeny, 
tradice regionu, jeho rozvoj a prestiž. Posiluje to 
naši sebedůvěru. Uplynulé anketní období bylo 
pro nás nejen časem radosti ze sportovních 
úspěchů, ale i potvrzením, že Olomoucký kraj 
dokonale vnímá potřebu ukázat na ty nejlepší, 
kteří jsou příkladem pro mladou generaci. V do-
savadní historii ankety Sportovec Olomouckého 
kraje se dlouhodobě prosazuje prostějovský 
tenis, těší nás, že ve třiadvaceti ročnících získal 
sedmnáct titulů! Daří se i prostějovskému mládí, 
které vévodí českým mládežnickým šampio-

nátům, a tedy i anketním kategoriím. A český 
Davis Cup? Všichni jeho členové by mohli mít 
na zádech připomenutí prostějovského klubu 
a na rukávu logo agentury TK PLUS. Jsme rádi, 
že TK PLUS stojí za sportovními projekty, kte-
ré svým významem daleko překračují hranice 
města, Olomouckého kraje, České republiky. 
Tenisový turnaj UniCredit Czech Open, atle-
tický mítink Zlatá tretra, prestiž VK Prostějov 
na domácí volejbalové scéně, ITF World Juni-
or Tennis Finals, mistrovství světa družstev do 
14 let a mnohé další projekty jsou dokonalou 
vizitkou TK PLUS a vážíme si toho, že skoro na 
všech spolupracujeme s  Olomouckým kra-
jem a městem Prostějov.
Rád bych poděkoval vedení Olomouckého 
kraje za vstřícnou podporu a všem obchod-
ním partnerům, kteří přispívají k  úspěchu a 
prestiži ankety. Vítězným šampionům, úspěš-
ným týmům přeji další sportovní štěstí a 
poraženým pak hodně vnitřní síly k  dalšímu 
tréninku. Věřte, jdete po správné cestě i váš 
čas přijde, jen musíte být trpěliví.
Blahopřeji oceněným, kteří dokonale repre-
zentovali Olomoucký kraj a Českou republiku, 
stejně jako trenérům a všem, kteří pro jejich 
výborné výkony připravují kvalitní podmínky. 

Vážení sportovní přátelé, 

Mgr. Petr Chytil
jednatel TK PLUS
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CHRISTINE HABERMANN VON HOCH

Christine Habermann von Hoch je česko-německá sochařka a designérka v kovu, známá pro svo-
ji originální tvorbu s kovem. Její dílo zahrnuje monumentální plastiky i křehké subtilní designové 
kusy, realizace do interiérů i exteriérů (sochy do veřejných prostor, zahrad a parků). Do svých děl 
často komponuje světlo. Její práce jsou zastoupeny v soukromých i veřejných uměleckých sbírkách.
Studovala výtvarné umění a pedagogiku, dějiny umění a německou filologii na univerzitách v Olo-
mouci, Florencii, Drážďanech a Vídni, přitom se však věnovala i studiu tradičních technik zpracování 
kovu pod vedením svého otce, uměleckého kováře a sochaře prof. Alfreda Habermanna (1930–2008).
Po absolvování studií založila v  roce 2007 vlastní ateliér. Jako umělkyně a odbornice na umění 
a design v kovu vyučuje, vystupuje na konferencích a vede přednášky a kurzy po celém světě, 
např. v USA, Rakousku, Itálii, Německu či Švédsku (Univerzita v Göteborgu, Steneby MetalArt).

DESIGN
CEN OLOMOUCKÉHO KRAJE

Je mi ctí a velkou radostí, že mě vedení Olomouckého kra-
je opět oslovilo vytvořit ceny Olomouckého kraje. K tomuto 
kraji mám niterný vztah. Vytvořila jsem nový design Ceny 
Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury a sportu. Na-
vržená trofej reprezentuje obě oblasti. Je inspirovaná logem 
Olomouckého kraje, jímž je stylizovaná pěttilistá květina. 
Propojila jsem symboliku květiny s hvězdou. Vlastní cena se-
stává z  řady hvězd, čímž chci vyjádřit, že v  tomto kraji žije 
spousta talentovaných lidí. Trofej korunuje zářivá hvězda po-
zlacená 23,75 karátovým zlatem, na níž je vykováno jméno 
laureáta. Na spodní části, hvězdě tvořící základ, je vykován 
název ceny. Každý kus je ručně tvarovaný originál. Ocelo-
vá plastika v  sobě snoubí pevnost i  lehkost. Má potenciál 
působit jako velkoformátový šperk do interiéru a nabízí zají-
mavou hru světel a stínů. Cena se bude udělovat každý rok 
a věřím, že laureátům udělá radost.
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Servis lepší energie  
zvládáme  
na jedničku!

Sjednejte si elektřinu i plyn 
za výhodnou cenu  
od stabilního dodavatele. 

Již 19 let 

na trhu

www.epet.cz
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JAKUB JURKA
Š E r M  K o r D E M

CELKOVÉ POŘADÍ 
SPORTOVCŮ
DLE JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ

NEJLEpšÍ spORTOVEC 1

CELKOVÉ POŘADÍ SPORTOVCŮ
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JIŘÍ LEHEČKA
t E n i s

JAKUB MENšÍK
t E n i s

NEJLEpšÍ spORTOVEC

NEJLEpšÍ spORTOVEC

2

3

DLE JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ
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sK Up OLOMOUC
P L A v á n Í

JAN KUMsTÁT
t E n i s

nEJLEpšÍ DRUŽSTVO

NEJLEpšÍ JUNIOR 1

CELKOVÉ POŘADÍ SPORTOVCŮ
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MAxIM MRVA
t E n i s

MARTINA MAZUROVÁ
A T L E T I K A

NEJLEpšÍ JUNIOR

NEJLEpšÍ JUNIOR

2

3

DLE JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ
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TK AGROFERT pROSTĚJOV
t E n i s

TOMÁš JURKA
Š E r M  K o r D E M

nEJLEpšÍ JUnIORSKÉ DRUŽSTVO

NEJLEpšÍ TRENÉR

CELKOVÉ POŘADÍ SPORTOVCŮ
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JAKUB KOsEK
S P O R t O V N Í  S t Ř e l B A

LENKA HORNOVÁ
A t L E t i K A

NEJLEpšÍ HANDICApOVANÝ spORTOVEC

nEJLEpšÍ HAnDICApOVAnÁ SpORTOVKYnĚ

DLE JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ
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pETRA ČERnOšKOVÁ
t E n i s

CENA OLOMOUCKÉHO KRAJE

CELKOVÉ POŘADÍ SPORTOVCŮ

Petra Černošková, rozená Langrová, prostějovská rodačka a patriotka se na okruhu WTA pohybo-

vala v letech 1986–1998, vyhrála jeden singlový a pět deblových turnajů, v květnu 1997 byla na 53. 
místě na světě, ve čtyřhře pak v dubnu 1993 na 35. místě. V letech 1994 a 1995 reprezentovala ČR ve 
Fed Cupu, v sezonách 2003 a 2004 byla nehrající kapitánkou českého týmu. Je ředitelkou všech 
prostějovských turnajů, od juniorského mistrovství světa do 14 let po největší český mužský turnaj 
Czech Open, je šéfkou tenisových projektů TK PLUS, podílela se na prestižních exhibicích, které 
pořádala společnost Česká sportovní jejího manžela Miroslava Černoška. V současnosti je šéfkou 
tenisových projektů TK PLUS. Šestadvacetkrát řídila turnaj mužů Czech Open, od Centrotexu po 
současný UniCredit Czech Open. V sezonách 2005 a 2006 šéfovala Czech Open žen, čtvrt století 
byla ředitelkou mistrovství světa družstev do 14 let, v letech 2015–2019 vedla turnaj WTA J & T Ban-

ka Prague Open. V Prostějově při Czech Open představilo pětadvacet tenistů, kteří byli nebo se 
pak dostali do desítky ATP a také dvě světové jedničky – Brazilec Gustavo Kuerten a Španěl Juan 
Carlos Ferrero. Grafová, Agassi, Becker, Edberg, Sampras, Courier, Mandlíková, Novotná, Kourniko-

vová, atletická legenda Carl Lewis a mnozí další byli součástí exhibicí či doprovodného programu 
při Czech Open. Když nepočítáme turnaje ITF s nižší dotací pak je se jménem Petry Černoškové 
spojeno 60 prestižních ředitelských postů! Patří k nejpilnějším turnajovým ředitelkám na světě. 
K tenisu ji přivedl táta, i on byl velkou osobností prostějovského sportu.
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ANTONÍN KApL
b A s K E t b A L

ČESTnÁ CEnA

DLE JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ

Legenda mezi basketbalovými rozhodčími, odpískáno 42 sezón a z toho 18 v nejvyšší soutěži KNBL. 
V současné době je stále aktivní rozhodčí v soutěžích ČBF. Pátým rokem je komisařem České bas-

ketbalové federace v KNBL – nejvyšší soutěž. 12 roků ve výkonném výboru České basketbalové 
federace Střední Morava, z toho 4 roky předseda. 8 roků předseda České asociace basketbalových 
rozhodčích Střední Morava. Hráčská kariéra Zábřeh, Šumperk 2 liga – 2x v desítce nejlepších spor-
tovců města Šumperk, v Postřelmově ukončil kariéru v 47 letech.
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Olomoucká anketa 
se poklonila olympismu

Jak byly úspěšné jednotlivé sporty ve třiadvaceti anketních ročnících Sportov-
ce Olomouckého kraje? Jasně kraloval tenis – sedmnáct titulů! Sedmkrát byl 
vyhlášen Sportovcem Olomouckého kraje tomáš Berdych, třikrát Petra kvitová 
a Jiří Novák, dvakrát lucie šafářová, za rok 2020 karolína Muchová, v roce 2023 
získal nejvíce anketních bodů Jiří lehečka. Jednou si šli na anketní pódium pro 
hlavní cenu v roce 2004 šampionka v bikrosu Jana Horáková, o čtyři roky poz-
ději veslařka Pavlína Žižková, v roce 2018 anketu vyhrál parašutista Jiří Genčuk, 
v  jubilejním dvacátém ročníku kraloval hokej, titul Sportovec Olomouckého 
kraje získal David krejčí z klubu HC Olomouc, v  roce 2022 fotbalista Mojmír 
Chytil. A letošní anketní vítěz? „Vnímal jsem úspěch českých kordistů v olym-
pijské Paříži, v  zářivých kulisách Grand Palais porazili v souboji o bronzovou 
medaili domácí Francouze a jsem upřímně rád, že z našeho anketního sčítání 
vyšel poprvé jako nejlepší sportovec Olomouckého kraje olympijský medailista, 
kordista Jakub Jurka,“ konstatoval Miroslav Černošek. Čeští kordisté v sestavě 
Jiří Beran, Jakub Jurka, Martin Rubeš a Michal Čupr získali bronzové medaile, 
ve francouzském svatostánku šermu Grand Palais porazili v bouřlivé atmosféře 
domácí favority, nasazené jedničky. Rozhodl až poslední duel, Jakub Jurka ho 
otočil proti domácí legendě Yannicku Borelovi, 60 setin před koncem zasadil 
Jurka zásah na 43:41. Na ten už se nedalo reagovat...

když v Grand Palais stáli všichni společně na 
šermířské planši s  českou vlajkou, měli jisto-
tu olympijského bronzu a uprostřed Jakub 
Jurka, který až zázračně vybojoval poslední 
zápas, co rozhodl o našem bronzu.“ Úspěšní 
olympionici z Olomouckého kraje byli už dříve 
ozdobami anketních slavnostních ceremoni-

Přidejme, Jakub Jurka se dlouhodobě umis-
ťoval v  anketní špičce, loni byl pátý, v  roce 
2022 šestý, v anketě Olomouckého kraje 2021 
byl šermíř olomoucké Dukly dokonce druhý, 
v anketních počtech roku 2018 byl Jurka čtvrtý 
a rok předtím za Lucií Šafářovou opět druhý… 
„Dovedu si představit jejich vznešený pocit, 
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álů, v roce 2006 Čestnou cenu Olomouckého 
kraje získal medailista z OH v Melbourne 1956, 
sportovní střelec Otokar Hořínek a Cenu Olo-
mouckého kraje převzal olympijský vítěz z 
Barcelony 1992, desetibojař Robert Změlík. Ale 
už v prvním anketním ročníku převzal v roce 
2001 Cenu Olomouckého kraje olympijský ví-
těz Aleš Valenta, šumperský rodák, jeho trojitý 
zpětný překlop s pěti zvraty byl na olympiádě 
v Salt Lake City 2002 viděn poprvé na světě.

Miroslav Černošek byl v  minulém desetile-
tí více než viditelně spojován s  olympijským 
marketinkem, jeho firma Česká sportovní 
dlouho úzce spolupracovala s Českým olym-
pijským výborem. „Jsem si jist, že pro osvícené 
firmy je pět olympijských kruhů stále velmi 
prestižní spojenectví,“ říkal. „Pro mě byla olym-
piáda vždycky vrcholem, nic nad ní nebylo. 
Tam už je jen sportovní nebe. Její sledování 
mě vždy naplňovalo hlubokým vlastenectvím 
a sounáležitostí k  naší zemi. Vlajka, hymna 
na olympiádě, slzy se vám derou do očí a pak 
máte opravdu pocit, že někam patříte. Že se 
mohl podílet na olympijských úspěších na-
šich sportovců bylo i splněním mého dávného 
snu,“ dodával.

Kdy poprvé začal Černošek sledovat olym-
pijské hry? „Bylo mi dvanáct, olympijské hry 
byly v Římě. Vnímal jsem především atletiku, 
Wilmu Rudolphovou, celý svět ji začal říkat 
pro její tři sprinterská zlata Černá gazela, ob-
divoval jsem dvojnásobného olympijského 
šampiona, německého sprintera Armina 
Harryho. Nedá se zapomenout ani na bosé-
ho maratónce Abebe Bikilu. Taky si přesně 
pamatuji naše zlaté medaile boxera Němeč-
ka, Evy Bosákové na kladině a dvojskif Kozák 
– Schmidt. A z pohledu olympijské historie to 
byl určitě jedinečný Emil Zátopek, ten ovlivnil 

snad každého a všichni jsme si na něj alespoň 
hráli. Prostě jsme chtěli být nejlepší jako on. 
Věděl a ví o něm celý svět, dokázalo to ne-
spočet anket. A jsem rád, že Emil Zátopek byl 
právě při naší akci Sportovní osobnosti století 
vyhlášen – Sportovní legendou století, že jsme 
alespoň takhle mohli symbolicky poděkovat 
za to, co pro naše národní sebevědomí udělal. 
A v  pozdější době mě výrazně ovlivnila ještě 
jedna událost – Galavečer světových sportov-
ců, který se konal ve vídeňské Státní opeře. 
Je už to pár let, pozvánku mi dal legendární 
tyčkař a už tehdy velký kamarád Sergej Bubka 
a při takové příležitosti je samozřejmě hodně 
šancí potkat se se zajímavými lidmi sportov-
ního světa. Byl tam tehdejší prezident MOV J. 
A. Samaranch, všechny velké hvězdy té doby 
a byl jsem jen pár metrů od jedné z největších 
sportovních legend, boxera Muhammada 
Aliho. Síla, s jakou bojoval proti Parkinsono-
vě nemoci nám všem tlačila slzy do očí. Ten 
vídeňský večer byl plný lidskosti, vzájemného 
porozumění a jak tehdy řekl plavecký genius 
Mark Spitz – „Sport je nejkrásnější zábavou 
lidstva. A že umí spojovat lidi, to víme všichni,“ 
dodával Černošek.

Od začátku stojí ve spolupráci s Olomouckým 
krajem za touto prospěšnou anketou agentu-
ra TK PLUS, v roce 2001 byl právě Olomoucký 
kraj jednoznačně prvním, který se rozhodl 
oceňovat nejen nejlepší sportovce, juniory, 
týmy, ale i osobnosti, které v minulých letech 
proslavili jako reprezentanti Československa 
a následně České republiky i náš kraj. „An-
ketu z  pověření vedení Olomouckého kraje 
pořádáme od prvního ročníku a vždy jde o 
úžasnou přehlídku sportovců, kteří region 
skvěle reprezentují daleko za hranicemi naší 
země. Mezi oceněnými jsou pokaždé světo-
ví a evropští šampioni a medailisté, vítězové 
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těch nejlepších turnajů. Každý rok se máme 
čím chlubit a komu děkovat, navíc – na řadu 
úspěšných sportovců se v  nabité konkuren-
ci nedostalo. Opakovaně se potvrzuje, že se 
sport v  Olomouckém kraji dělá na špičkové 
úrovni, což přináší úspěchy. Máme radost, že 
můžeme slavnostní vyhlášení výsledků anke-
ty pořádat. Tento příjemný večer se už dávno 
stal prestižní akcí, kde se potkávají osobnosti 
regionu a zástupci všech sportů. A my máme 
možnost jim tímto způsobem poděkovat za 
radost, kterou nám svými výsledky přinášejí. 
Rád bych ještě dodal, moderátor Petr Sala-
va je už tradiční stálicí našich akcí, letos při 
posledním anketním večeru měl vedle sebe 
v  této roli Barboru Špotákovou a olympijská 
šampionka byla ve své moderátorské premié-
ře opravdu výborná,“ konstatoval loni jednatel 
TK PLUS Petr Chytil.

První vyhlášení nejlepších sportovců Olo-
mouckého kraje 2001 se konalo místním 
Moravském divadle, v premiérovém roce 2001 
si na scénu poprvé přišel pro hlavní cenu Jiří 
Novák. Byl hlavní postavou prvních třech roč-
níků, v roce 2002 se prostějovský tenista dostal 
mezi čtyři nejlepší na Australian Open, rok 
předtím vyhrál turnaje v  Gstaadu a Mnicho-
vě a 21. října 2002 byl pátý na světě! V letech 
2001 – 2003 byl Jiří Novák jasným anketním 
favoritem a v  průběhu dalších ročnících to 
bylo naprosto stejné – když vítězili Tomáš 
Berdych či Petra Kvitová, bylo jejich anketní 
vítězství naprosto přesvědčivé! V roce 2004 se 
cyklistka Jana Horáková stala mistryní světa 
ve fourcrossu a v Jeseníku si šla pro vítěznou 
cenu. Pak následovala v Přerově, Prostějově a 
Olomouci znovu anketní tenisová série, hlavní 
trofeje získal Tomáš Berdych. Co říkal po te-
lemostu z turnaje v Dubaji v roce 2005, když 
vyhrál poprvé? „Vážím si této Ceny i proto, že 

ji třikrát v  předešlých letech vyhrál Jirka No-
vák a každý tenista by určitě chtěl dosáhnout 
jeho úspěchů. Beru to nejen jako své oceně-
ní, ale i uznání těch, kteří mi k mým výkonům 
zajišťují dokonalé podmínky. Měl jsem a mám 
v tomhle štěstí a rozhodující pro mě bylo, že 
jsem přešel v jedenácti letech do Prostějova.“ 
Rok 2008 a ocenění veslařky Pavlíny Žižkové 
z Veslařského klubu Olomouc. Stala se tehdy 
trojnásobnou mistryní ČR, vyhrála Český po-
hár a v druhé polovině února 2008 získala na 
světovém šampionátu v  jízdě na veslařském 
trenažéru v  americkém Bostonu stříbrnou 
medaili. Sezony 2009 a 2010 opět patřily Ber-
dychovi, v té druhé se Tomáš navíc dostal do 
finále Grand Slamu, ve Wimbledonu prohrál 
s Nadalem. 

Anketní čas Petry Kvitové přišel v roce 2011, kdy 
anketní projekt Olomouckého kraje a TK PLUS 
vstoupil do druhého desetiletí… Jedenáctým 
hostitelem ankety Sportovec Olomouckého 
kraje 2011 se stal přerovský hotel Jana, vítězkou 
Petra Kvitová, šampionka Wimbledonu, Tur-
naje mistryň, členka vítězného fedcupového 
týmu a hráčka TK AGROFERT Prostějov, navíc 
vyhrála s  velkým náskokem téměř čtyřiceti 
bodů. Podruhé v historii ankety Olomouckého 
kraje si přišla na jeviště pro hlavní cenu i vítěz-
ka ankety Nejlepší sportovec České republiky! 
Poprvé to byl Aleš Valenta, ten byl nejlepším 
sportovcem ČR v roce 2002.

Prostějovský tenisový klub se navíc zapsal 
do historie tím, že získal všechny týmové ti-
tuly mistrů ČR od minitenisu po extraligu 
dospělých. To se ještě žádnému klubu u nás 
nepodařilo a TK AGROFERT byl prvním! Co za 
tím stálo? Dobrá práce trenérů, kvalitní výko-
ny, ale také dokonalé podmínky pro výchovu 
talentů. Navíc nejen Petra Kvitová, ale všichni 
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ocenění byli opravdu dokonalými vzory pro 
mládež, prostě nikdo jiný si pro cenu Nejlep-
šího sportovce Olomouckého kraje nemohl 
přijít! „Ocenění si moc vážím, v Olomouckém 
kraji je hodně výborných sportovců, kteří by 
tady mohli stát místo mě. Chtěla bych moc 
poděkovat rodičům a taky panu Černoškovi, 
jeho agentuře, samozřejmě trenérům a všem, 
kteří mi pomáhají,“ prohlásila v roce 2011 Pet-
ra Kvitová. Pak už anketní kralování patřilo 
Tomáši Berdychovi. Navíc v letech 2012 a 2013 
Česká republika slavně vyhrála Davisův pohár 
a Tomáš byl velkou hvězdou vítězného týmu. 
Češky i v  roce 2012 vyhrály Fed Cup, v  něm 
byly největšími oporami Petra Kvitová a Lucie 
Šafářová. 

V  roce 2013 byla vyhlášena anketa Sporto-
vec Olomouckého kraje už potřinácté a od 
začátku bylo jasné, že nejlepší český tenista 
Tomáš Berdych své prvenství obhájí. Anketní 
slavnost se konala v Moravském divadle v Olo-
mouci, český daviscupový tým se v  Ostravě 
připravoval na zápas prvního kola Světové 
skupiny proti Nizozemsku a Tomáš Berdych 
si přijel do Olomouce pro hlavní cenu. Získal 
ji už posedmé! „Žádné vítězství neomrzí, je to 
ocenění výsledků  a toho, co člověk dělá,“ kon-
statoval Tomáš Berdych. Na druhém místě 
skončila Petra Kvitová, ta ovládla turnaje WTA 
v Dubaji i Tokiu, byla jasnou jedničkou české-
ho fedcupového týmu. V Prostějově zůstala i 
trofej pro nejlepší tým, získaly ji volejbalistky 
VK AGEL, které jasně kralují české volejbalové 
scéně, navíc postoupily do další fáze prestižní 
Champions League. „Doma jsme opět vyhrá-
li všechny trofeje a postoupili do čtvrtfinále 
poháru CEV. Zatím jsme v  letošním ročníku 
extraligy neprohráli, konkurence se ale na nás 
chce při každé příležitosti vytáhnout,“ pozna-
menal kouč Miroslav Čada. 

Čtrnáctou anketu v roce 2014 vyhrála suverén-
ně Petra Kvitová, ovládla dva turnaje kategorie 
WTA, zahrála si jako čtvrtá hráčka světa Turnaj 
mistryň v Singapuru, ale především výraznou 
měrou pomohla k českému triumfu ve Fed 
Cupu a podruhé v kariéře ovládla nejslavněj-
ší grandslamový turnaj světa – Wimbledon. 
Na konci roku pak byla vyhlášena nejlepším 
sportovcem České republiky. Do závěrečného 
anketního bilancování se dostalo devatenáct 
sportovců, na stříbrném anketním stupni 
byl Tomáš Berdych, sedmý hráč ATP, popáté 
za sebou hrál Turnaj mistrů, nenahraditelná 
opora české daviscupové reprezentace a se-
mifinalista Australian Open. 

V  roce 2015 vyhrála anketu po zásluze Lucie 
Šafářová. Hrála na Turnaji mistryň ve dvou-
hře i čtyřhře, vyhrála turnaj v Dauhá, v anketě 
Sportovec roku ČR skončila pátá a byla člen-
kou vítězného Fed Cupu a nejlepšího týmu 
České republiky! „Myslím si, že pokud hod-
notitelé přihlédnou k celosvětovému dosahu 
tenisu, tak by tenista či tenistka měli být na 
úplném vrcholu,“ říkal před vyhlášením an-
kety Miroslav Černošek. „Kdybych měl být 
konkrétnější, tak holky z Fed Cupu a zvláště 
Lucka Šafářová měly v minulém roce oprav-
du mimořádné úspěchy.“ Patnáctý jubilejní 
ročník ankety, který ocenil nejlepší sportovce, 
osobnosti, týmy, nadějné juniory a juniorky, 
hostilo prostějovské Městské divadlo. 

Na anketní trůn Nejlepšího sportovce Olo-
mouckého kraje 2016 už potřetí usedla Petra 
Kvitová. Na olympijských hrách v brazilském 
Riu vybojovala ve dvouhře bronzovou medai-
li, triumfovala s českým týmem ve Fed Cupu, 
šéf ITF David Haggerty ji při finále Fed Cupu 
ve Štrasburku  předal Cenu za oddanost Fed 
Cupu, kterou ji udělila Mezinárodní federa-
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ce ITF. Vyhrála turnaje v Číně, v Zhuhai a ve 
Wuhanu, sezonu 2016 zakončila na 11. místě 
WTA. Konec roku poznamenala smutná udá-
lost v jejím prostějovském bytě. „Děkuji všem, 
ceny si moc vážím. Dík patří prostějovskému 
tenisovému klubu, kde dlouhé roky trénuji, 
trenérům, známým a kamarádům. Mějte se 
všichni krásně,“ říkala z plátna Petra Kvito-
vá. „Mám slzy na krajíčku,“ řekl pak na pódiu 
Městského divadla v Prostějově otec vítězky 
Jiří Kvita, poté co společně se zaplněným hle-
dištěm sledoval předtočenou zdravici vítězky. 

Na stříbrném stupínku v hlavní kategorii skon-
čila dvojice Strýcová, Šafářová. Bronzový debl 
z olympiády si do Prostějova odskočil z Ostra-
vy, kde se tenistky připravovaly na úvodní kolo 
Fed Cupu. „Na takové večery se čas vždycky 
najde,“ usmívaly se reprezentantky. Lucie Ša-
fářová se těšila z vítězných anketních ocenění 
už ve třech kategoriích – 2001 Nejlepší junior, 
2014 Cena Olomouckého kraje, 2015 Nejlepší 
senior. Jak se Lucka cítila na jevišti prostějov-
ského Městského divadla? „Moc dobře, mám 
tady kamarády a známé. V klubu mám mož-
nost výborně trénovat. A navrch jsem ještě 
přímo na pódiu dostala od pana Černoška dá-
rek k nedávným narozeninám. Takže pocity 
jsou skvělé.“ 

Právě Šafářová si přišla v roce 2017 pro hlavní 
cenu. „Moc si toho ocenění vážím, ale, bohu-
žel, jsem nemohla dorazit osobně. V Praze se 
připravujeme na fedcupový zápas proti Švý-
carsku. Všechny v Prostějově moc zdravím,“ 
oslovila publikum na dálku Lucie Šafářová, za 
kterou cenu převzal otec Milan. 

Čestnou cenu Olomouckého kraje za dlouho-
letou práci v oblasti sportu převzal Miroslav 
Černošek, manažer, který byl u desítek akcí, 
z nichž většina přesáhla hranice regionu i Čes-
ké republiky. Na co si vzpomněl při přebírání 
ceny? „Na roky, které máme za sebou. Všech-
no začalo naším prvním tenisovým titulem 
mladších žáků v roce 1991. O čtyři roky později 
jsme slavně vyhráli tenisovou extraligu a od té 
doby kralujeme českému tenisu, dáváme šan-
ce tenisovým talentům. Pak už se rozběhly 
i další projekty. Bylo jich docela hodně.“ Pros-
tějov byl podepsán pod zápasy NHL Premiere 
2008, 2010, Final Four v basketbale 2006, Zla-
tou tretrou, duely Fed a Davis Cupu či Laver 
Cupu 2017. Spolupracuje s velkými sportovní-
mi osobnostmi jako jsou Jaromír Jágr, Petra 
Kvitová, Lukáš Krpálek, Jakub Voráček, Tomáš 
Berdych či Lucie Šafářová. „Naše společnost 
si v průběhu let získala vysoký kredit. Při vší 
skromnosti musím říct, že si to zasloužíme. 
Děláme akce vždy na vysoké úrovni, organi-
začně i společensky pokaždé všechno klapne. 

Jsme opravdu dobří, proto se držíme na špici 
tak dlouho.“

V  roce 2018 ovládl anketu parašutista, abso-
lutní mistr světa Jiří Genčuk. Potřetí v historii 
ankety se nepřišel pro trofej Nejlepšího spor-
tovce Olomouckého kraje tenista či tenistka. 
Rodák z Moravské Třebové a reprezentant 
klubu ASO Dukla Prostějov sbíral ve své více 
než třicetileté kariéře medaile všeho druhu, 
na tu nejcennější si musel počkat Jiří Genčuk 
až do svých padesáti let. „Na kontě mám 13 
752 seskoků. Strach už nemám, respekt ale 
vždycky,“ přiznal při slavnostním ceremoniálu, 
parašutismu věnoval od roku 1984, na mis-
trovství světa v Bulharsku ovládl kombinaci 
individuální akrobacie a přistání na přesnost. 
Symbolické žezlo anketního šampiona Olo-
mouckého kraje převzal od Lucie Šafářové, 
ta v Městském divadle v Prostějově získala 
Cenu Olomouckého kraje. „Kariéra byla krás-
ná i dlouhá. Těžko vyzdvihnu jeden úspěch. 
Fed Cup, grandslamová finále, olympijský 
bronz. Opravdu toho bylo mnoho,“ ohlížela se 
Šafářová. „Tenis miluji a pořád milovat budu.“ 
přiznala sympatická tenistka, která ozářila 
slavnostní večer. 

Tenis byl vždy největším favoritem ankety 
Sportovec Olomouckého kraje, podobný an-
ketní scénář se odehrál i v  roce 2019, trofej 
získala opět tenistka Karolína Muchová, v  té 
době už členka I. ČLTK. „Jsem za tu cenu moc 
ráda. Bude mi připomínat, že rok 2019 byl pro 
mě zatím ten nejlepší,“ řekla vítězka ankety. 
Na pódium přerovského Městského domu si 
pro ocenění pro nejlepší juniorský družstvo 
přišel šéftrenér prostějovské tenisové mláde-
že Ivo Šilhánek, podruhé v  historii českého 
tenisu se prostějovským týmům podařilo zís-
kat mistrovské tituly ve všech mládežnických 
kategoriích. „Všichni naši mladí k  tomuto 
ocenění přispěli svým umem a nasazením 
v  tréninku, cena patří celému klubu. Všichni 
v TK Prostějov dělají maximum pro úspěch, 
navzájem si pomáhají. Není náhodou, že jsme 
pravidelně úspěšní v týmových soutěžích, 
přestože je tenis individuálním sportem. Jsem 
přesvědčený, že právě díky týmové a rodinné 
atmosféře je náš klub tak úspěšný.“

V  roce 2020 vyhnal ze světa sport i ankety co-
vid-19, v  roce 2021 si šel v  Olomouci pro Cenu 
Olomouckého kraje tenista Jiří Novák, anketu 
vyhrál hokejista David Krejčí z HC Olomouc, o rok 
později se Sportovcem roku stal fotbalista Moj-
mír Chytil a loni dostal nejvíce hlasů Jiří Lehečka, 
prostějovský tenis se vrátil na anketní trůn.

letos se anketa pokloní 
olympijským ideálům...



Lepší místo pro život

NAPNUTÁ NA DALŠÍ JÍZDU
Relax na kole při jízdě malebnou českou krajinou si bezpečně 

dopřejete na cyklostezkách. Od loňského roku spojuje břehy řeky 
Bečvy mezi obcemi Černotín a Ústí nová lávka na cyklostezce Bečva, 
která vás provede napříč Moravou. Vytváříme lepší místa pro život.  

Jsme největší stavební skupina v České republice.



Vážení sportovci, vážení zástupci samosprávy, vážení hosté,
 
vítám vás na vyhlášení Sportovce Olomouckého kraje za loňský rok. Jsem rád, že kraj tímto způsobem opětovně 
vzdává hold skvělým sportovním výkonům, děkuje trenérům a sportovním funkcionářům a propaguje sport jako 
skvělý způsob trávení volného času všech generací našich občanů.
 
Projekt Sportovce Olomouckého kraje nám všem opakovaně připomíná, že s námi žijí šampioni, držitelé nejrůz-
nějších rekordů a lidé, kteří umějí posouvat hranice. A také že je v našem kraji obrovské zázemí v podobě spor-
tovišť. Musíme o ně pečovat nejen z úcty k lidem, kteří na nich dělali své první krůčky do světa velkého sportu, 
ale především kvůli našim dětem, na něž to teprve čeká.
 
Děkuji Olomouckému kraji, organizátorům dnešního večera i všem lidem, kteří vedou ke sportu své děti, své žáky 
a své svěřence.
 
Krásný večer.

Mgr. František Jura, MBA, LL.M.
primátor statutárního města Prostějova 

senátor za obvod 62
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2001
sTANIsLAV DyK

MOTORISMUS

2003
VLADImÍR VAČKÁŘ
DRáHOVá CyKLISTIKA

2005
nEUDĚLEnA

 

2007
nEUDĚLEnA

 

2009
LIbOR DVOŘÁČEK

BASKETBAL

2011
pETR HUťKA

TENIS

2013
VIKTOR ZNOJIL

ATLETIKA

2015
KVĚTOSLAV VYKYDAL

ATLETIKA

2017
mIROSLAV ČERnOšEK

TENIS

2019
JIŘÍ TEpLý

VOLEJBAL

2022
JOSEF ODSTRČILÍK

2002
KAREL BRüCKNER

FOTBAL

2004
LADIsLAV DRDA

HOROLEZECTVí

2006
OTOKAR HOŘÍnEK
SPORTOVNí STŘELBA

2008
ZDEnĚK VIČÍK

VESLOVáNí

2010
ALExANDER BöGI

box

2012
JAROsLAV šLAMBOR

PARAŠUTISMUS

2014
JAN MRÁZEK

ATLETIKA

2016
RADIm KOŘÍnEK

HORSKá KOLA

2018
IVAN BANK

LyŽOVáNí

2021
JAROMÍR FALTÝNEK

NOHEJBAL

2023
LADIsLAV BANK

PLAVáNí

ČESTnÁ CEnA
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2001
ALEš VALENTA

AKROBATICKé LyŽOVáNí

2003
JIŘÍ DOpITA

HOKEJ

2005
MICHAL KLAsA

CyKLISTIKA

2007
IVO VIKTOR

FOTBAL

2009
JAROsLAV NAVRÁTIL

TENIS

2011
MARTIN VANIAK

FOTBAL

2013
pAVEL VRBA

FOTBAL

2015
VÁCLAV A MAREK ROZEHNALOVI

SAJDKáRKROS

2017
OLDŘICH mACHALA

FOTBAL

2019
OnDŘEJ bAnK

LyŽOVáNí

2022
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2002
KAREL BRüCKNER

FOTBAL

2004
OLDŘICH mACHAČ

HOKEJ

2006
RObERT ZmĚLÍK

DESETIBOJ

2008
ROSTISLAV VÁCLAVÍČEK

FOTBAL

2010
pAVEL HApAL

FOTBAL

2012
pETR ULIČný

FOTBAL

2014
TOMÁš UJFALUšI

FOTBAL

2016
mIROSLAV ČADA

VOLEJBAL

2018
LUCIE šAFÁŘOVÁ

TENIS

2021
JIŘÍ nOVÁK

TENIS

2023
BRANIsLAV KONRÁD

LEDNí HOKEJ

CENA OLOMOUCKÉHO KRAJE
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2001
JIŘÍ nOVÁK

TENIS

2003
JIŘÍ nOVÁK

TENIS

2005
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2007
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2009
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2011
pETRA KVITOVÁ

TENIS

2013
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2015
LUCIE šAFÁŘOVÁ

TENIS

2017
LUCIE šAFÁŘOVÁ

TENIS

2019
KAROLÍNA MUCHOVÁ

TENIS

2022
MOJMÍR CHyTIL

FOTBAL

2002
JIŘÍ nOVÁK

TENIS

2004
JANA HORÁKOVÁ

CyKLISTIKA

2006
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2008
pAVLÍnA ŽIŽKOVÁ

VESLOVáNí

2010
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2012
TOMÁš BERDyCH

TENIS

2014
pETRA KVITOVÁ

TENIS

2016
pETRA KVITOVÁ

TENIS

2018
JIŘÍ GEČnUK
PARAŠUTISMUS

2021
DAVID KREJČÍ

LEDí HOKEJ

2023
JIŘÍ LEHEČKA

TENIS

VÍTĚZOVÉ AnKETY 
spORTOVEC OLOMOUCKÉHO KRAJE





JAROSLAV NAVRÁTIL        RADEK ŠTEPÁNEK        TOMÁŠ BERDYCH        LUCIE ŠAFÁROVÁ

JAN ŽELEZNÝ        JAKUB VADLEJCH

JIRÍ NOVÁK 

KATERINA SINIAKOVÁ        JIRÍ LEHECKA        TOMÁŠ MACHÁC

JAKUB MENŠÍK        MAXIM MRVA        JAN KUMSTÁT

SPORTOVNÍ LEGENDY

ATLETI CR

TENISTÉ CR

HLAVNÍ PARTNEŘI

AMBASADORI 
2025





KAŽDÝ PÁTEK 

NEJVÍCE ZPRÁV
z vašeho okresu 

Najdete ve velkém 

pátečním vydání novin. 



h l a v n í  p a r t n e ř i

i n s t i t u c e

o r g a n i z á t o ř i

o f i c i á l n í  p a r t n e ř i

m e d i á l n í  p a r t n e ř i




